
Protokoll 
 
Styrelsemöte Karlskoga Golfklubb 

 
Datum: 2023-08-28 
Tid: kl. 18.00 
Plats: Kansliet, Karlskoga GK 
 
Närvarande: 
Leif Herlufsén Ordförande 
Christine Granath Ledamot 
Liselott Abrahamsson Ledamot 
Bengt Holm  Ledamot 
Mona Olofsson Ledamot (via Teams) 
Anna Jonsson Suppleant 
Marcus Grimstad Adjungerad 
Mikael Heiche Adjungerad 
 
 
 
Dagordning 
 

§1.  Mötets öppnande  
 Leif hälsade samtliga närvarande välkomna och förklarade mötet öppnat. 
 

§2.  Val av sekreterare 
 
 Styrelsen beslutade att 
 välja Marcus Grimstad att föra protokoll under mötet. 
 

§3.  Val av justerare 
 

 Styrelsen beslutade att 
 välja Mikael Heiche att justera protokollet. 
 

§4.  Godkännande av dagordning 
 
 Styrelsen beslutade att 
 godkänna dagordningen. 
 

 
§5.  Föregående protokoll 

 
 Styrelsen beslutade att 
 godkänna  
 protokoll från Karlskoga GK:s ordinarie styrelsemöte 
 2023-06-26 och lägga det till handlingarna. 
 
 

§6.  Rapport från verksamheten  
 Marcus föredrog rapporten från verksamheten, se bifogad bilaga. 
 

§7.  Ekonomirapport 



Marcus föredrog ekonomirapporten, se bifogad bilaga. 
Diskussion kring inkomstbortfall under augusti. Det är svårt att säga när sista 9 
hålen öppnar, allt hänger på vädret. Ett uppföljande möte kommer att hållas i 
samband med ett första budgetmöte.  

 
§8.  Rapport från banan 

Mikael föredrog rapporten från banan, se bifogad bilaga. 
Pumparna i pumphuset har eventuellt gått torrt på grund av bygget, systemet 
är inte fyllt än och ingen provkörning har skett då all fokus läggs på banan för 
närvarande. Mikael återkommer med besked när han har provkört. 
Fortsatta problem med stora traktorn, den är inne för tredje gången för 
reklamation av verkstadsarbetet. 
 

 
§9.  Rapport från kommittéer   

 Marcus pratar med Manfred angående minnesanteckningar. Damkommittén 
 har haft ett möte, se bifogade minnesanteckningar. 
 

§10. Rapport från distriktsstyrelsen 
 -  
 

§11. Arbetsgrupper styrelsen 
 
 Tillgänglighet: - 
 

Fastighet:  
Bengt Holm presenterade den ekonomiska sammanställningen för den nya 
maskinhallen där vi för tillfället ligger 29 tkr under budget men då är inte 
grind/staket med. Vi skjuter på grind/staket till nästa år på grund av rådande 
ekonomiska läge.  

 
 Pro: - 
 

§12. Budget 2024 
Två möten skall planeras, Marcus kollar med Stefan Janson när resultatet av 
medlemsundersökningen finns tillgänglig, sista datum för svar är 8 september. 
Marcus skickar ut påminnelse till samtliga medlemmar om undersökningen. 
 

§13. Planförslag/samråd Frökenborg 
Styrelsen har inget att invända mot förslaget. 
 

§14. Flytt av transformatorstation, förläggning av fiberkanal 
Karlskoga Energi & Miljö har kontaktat oss angående transformatorstationen 
som står på vår mark vid ställplatserna. Den måste bytas ut i samband med 
utbyggnaden av Södra Parvägen och de vill flytta den till vänster sida vid 
infarten till den nedre parkeringen, se bifogad översiktsbild. Den nya matningen 
till stationen kommer förläggas i gamla grusvägen till klubben tillsammans med 
fiberkanalen till klubbhuset. Den nya ytan för transformatorn är 4x4 meter på 
uppgrusad yta med L-stöd ned mot diket. 
 
Fiberkanalen fortsätter grusvägen upp norr om verkstaden vid första tee och 
sedan upp till klubbhuset, med en avstickare till framtida anslutning till Valåsen 
2:96, där den lämnas av vid ingången på baksidan av klubbhuset. Den 
slutgiltiga dragningen sker i samråd med Marcus och Mikael. Förläggning sker 
av Thyras på uppdrag av Karlskoga Energi & Miljö. 



 
 
Styrelsen har inga synpunkter på förslaget så länge den gamla ytan för 
stationen blir fri. Marcus kontaktar Karlskoga Energi & Miljö och lämnar 
besked.  

 
§15. Åtgärdslistan 

Marcus gick igenom och kompletterade åtgärdslistan, se bifogad bilaga.
  

§16. Övriga frågor 
- 
 

 
§17. Nästa styrelsemöte, mötets avslutande 

 Nästa ordinarie styrelsemöte genomförs 23 oktober. 
 Leif tackade alla närvarande och förklarade mötet avslutat. 
 
 

Vid protokollet   Justeras 
 
 
 
Marcus Grimstad   Mikael Heiche 
 
Planerade möten 2023 
 
2023-10-23 
2023-11-23 (höstårsmöte) 
 
 

 
 



Rapport från verksamheten juni 2023 

Vi är idag 1 697 medlemmar vilket är 8 färre än vid samma tidpunkt 2022.  

Vi har till och med 6 augusti 19 023 bokade ronder på 18-hålsbanan vilken är i paritet med 2023. 

Beläggningsgraden är 55% och vi har 3,03 spelare per bokad tid. 

Greenfeeintäkterna på 18-hålsbanan var 100 tkr högre t om 31 juli jämfört med 2022 och även första 

veckan i augusti var bra till dess att banan stängde. Uthyrningen av golfbilar och intäkterna på rangen 

var högre, övriga intäkter ligger på samma nivå som 2022. 

Beräknat inkomstbortfall i augusti på grund av att banan varit stängd sedan 7/8 och endast kan spelas 

över 9 hål från och med 24 augusti beräknas till ca 200-250 tkr. En första kontakt har tagits med vår 

försäkringsmäklare angående avbrottsförsäkringen. 

Årets golfvecka genomfördes 10-14 juli med 862 deltagare, i fjol var det totalt 860. 

Golfresan on Tour och Möckelnslaget är strukna, övriga tävlingar genomförs över 9 hål tills vidare. KM är 

planerad till 22-23 september. 

Samrådstiden för planförslaget Frökenborg är 18 augusti – 8 september och det ligger som en punkt på 

dagordningen. 

2023-08-22 

Marcus Grimstad 



En förklaring till varför vi haft banan stängd 

Karlskoga GK har i år upplevt något som inte har hänt tidigare på 48 år, vi har stängt banan för spel 

och banskötsel tre veckor mitt i sommaren. Vi har haft regniga somrar genom åren men aldrig i 

närheten av de mängder vi har fått i år. Vi har normalt sett ca 500-600 mm i årsnederbörd i 

Karlskoga, i juli och augusti har vi fått ca 400 mm! 

Bakgrund 

Banan är byggd i 2 etapper, 9 hål var klara i slutet av 70-talet och ytterligare 9 hål 1983. Greenerna 

från 70-talet är uppbyggda enligt en metod som kallas ”push up”. Kort sagt så byggdes greenerna 

med överblivet material från urgrävda bunkrar och schaktade fairways och toppades med lite sand. 

1983 så användes endast sand i greenuppbyggnaden. Till fairway och tee användes befintligt 

material i naturen och toppades med lite matjord. Man dränerade ytorna efter dåtidens 

rekommendationer, djupt och stora rör. Under banans ca 50 år så blir det sättningar i marken och vi 

ser ojämnheter över hela banan vilket innebär stående vatten i svackorna. Dräneringar 60 - 70 cm 

djupa hjälper inte för vattnet når aldrig dit. Sedan många år tillbaka så har vi kompletterat 

dräneringarna i greener och fairways med tätare avstånd, ca 40 cm djup och grusfyllda spår. Det har 

varit lyckosamt och det fungerar bra men det är omöjligt att dränera alla svackor på hela banan. 

Banans uppbyggnadsmaterial är ett problem vilket gör att vi idag har ytor som är svåra att sköta. 

Fairways med sten och berg gör att vi inte kan lufta och bryta sönder den hårt packade marken. Vi 

använder idag stickluftare som kommer ner 5–10 cm i profilen. Ovanpå den hårt packade jorden så 

har vi gräset och thatch.  

 

Vad är då thatch? Thatch består av ett kompakt lager delvis nedbrutna rötter och gammalt gräsklipp 

och innehåller lignin vilket är mycket svårt att brytas ner av mikrolivet. Man behöver 1–2 cm thatch i 

gräsytan för att den ska vara stabil och hålla ihop men efter 50 år med klippningar och mycket spel 

så har vi en thatch på 5–7 cm. En thatch på 5–7 cm håller mycket vatten när det regnar och blir som 

en torr disktrasa när det är torrt.  

Att vi idag har en blöt bana beror till största del på komprimerad/hårt packad jord och thatch. Den 

hårt packade jorden gör att vatten inte sjunker undan och gräsrötterna inte kommer ner i backen 

och växer fast. Det gör att mellan jorden och thatchen ligger det vatten som inte tar sig någonstans 

vilket i sin tur gör att gräset ligger och glider på vattnet. När vi då åker med klippare och bilar på de 

ytorna så kör vi sönder turfen och får mer problem framöver och nästa säsong.  

Kan vi undvika detta i framtiden?  

Tyvärr finns det ingen enkel lösning på problemet och det kommer att kosta mycket pengar för att få 

banan att klara dessa extrema mängder nederbörd.  

 

Ett bekymmer vi har är att våra fairways är antingen för torra eller för blöta. Det finns flera bra 

luftnings och dräneringsalternativ men eftersom vi saknar fairwaybevattning så kan det bli otroligt 

svårt med torkskador. Hålpipslufta och dressa fairways en gång per år kostar ca 400,000 kr. 

Slitsdränering på fairway skulle kunna vara ett bra alternativ om vi hade haft bevattning. Kostnad ca 

1,000,000 kr. Ett alternativ är att fräsa upp fairways, dränera, lägga på ny såbädd 20 cm och så gräs, 

kostnad för det per hål finns inte i nuläget. 

 

 



Nuläget 

Vi tog v.32 beslutet att stänga banan för att minimera kör och slitageskador. Vi ser bilder från många 

andra banor som har haft öppet och då känns beslutet rätt. Det vi inte ville, men som hände, var att 

det bara skulle fortsätta och fortsätta regna.  

 

De varma temperaturerna både dag och natt gör att gräset växer väldigt mycket och att vi då inte 

kan klippa är det största problemet idag.  

 

Vi har lyckats klippa ifatt 9 hål någorlunda men behöver någon vecka till med sol och klippning på 

övriga 9 hål. Det finns partier där stående vatten har kvävt gräset och det får åtgärdas under hösten. 

Greener och tee har vi klippt hela tiden och de ser bra ut. Klipphöjd på greenerna 3,8 mm. Om vi får 

bättre och torrare väder så ska greenerna få en stödsådd, vertikalskärning och dressning. Tee ska 

djupluftas och dressas. 

 

Mikael Heiche 

Banchef 

  



Minnesanteckningar Damkommitten 230817 

 

Inger Ivarsson 
Ulla-Britt Lidner 
Brith Persson 
Karin Stenström 

 

Anmält förhinder: Anna-Lena Lindstedt, Anna-Lena Wester 

 

1) Augustisvingen är inställd eftersom banan är stängd t o m tisdag nästa vecka230822. Karin 

meddelar Ywonne, Brith lägger ut på hemsidan och Ulla-Britt lägger ut på FB. Alla 

medlemmar har fått besked om att banan är stängd och Marcus kontaktar den som är 

anmäld utifrån. 

2) Endast tre anmälda till Ut i det blå, anmälningstiden går ut kl 12.00 i morgon. Alldeles för få 

anmälda så resan får ställas in. Inger kontaktar Krummen, Karin ringer Anna-Lena som 

kontaktar klubben, Brith lägger ut på hemsidan och Ulla-Britt lägger ut på FB efter den 18/8. 

3) Sista dagen för Damgolf är 230913. Då ska Gunvor avtackas. Förslag på att vi ordnar med 

någon form av avslutning, fika och pris till den som deltagit flest gånger: Beslut om det fattas 

längre fram. 

 

Karin Stenström 
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